

# SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ

OBSAH ROČNÍKU LXIII  
ROK 2013

VYDÁVÁ ODBOR ARCHIVNÍ SPRÁVY A SPISOVÉ SLUŽBY MV ČR  
V TISKÁRNĚ MINISTERSTVA VNITRA ČR, S. P. O.

# SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ 1, 2/2013

---

## OBSAH

### STUDIE

Zdeněk Beran – Jana Vojtíšková: Landfrýdní spolek stavů Litoměřického kraje z roku 1440 .....	303
Ivan Hlaváček: Jazyk v česko-moravských městských kancelářích v době předhusitské .....	235
Hana Hrachová: Městská správa v Rokycanech v letech 1573–1699 .....	334
Oldřich Kortus: Saské vojsko a každodenní život v letech 1631 a 1632 .....	3
Jakub Kunert: Zřízení Národní banky Československé v letech 1920–1926 .....	131
Boris Šalák: Organizace a působnost Apelačního soudu v Praze v době tereziánské .....	66

### DOKUMENTY

Jindřich Dejmek: Cirkulární instrukce československého MZV z doby pražského jara 1968 .....	451
Ivana Ebelová: Rekatolizace Chebu a Chebska se zřetelem k soupisům obyvatelstva podle víry .....	383
Hana Pátková: Žák a učitelé. Václav Hrubý, Gustav Friedrich a Václav Novotný. Přínos korespondence pro poznání situace v české historiografii v první třetině 20. století. ....	421

### RECENZE

Ivan Hlaváček: Tři nové důležité ediční počiny v středověké diplomatice .....	201
Ivan Hlaváček: Paměť (sv. 1–60). Pokus o charakteristiku jedné ediční řady .....	210
Ivan Hlaváček: Michael Hochedlinger, Österreichische Archivgeschichte. Vom Spätmittelalter bis zum Ende des Papierzeitalters .....	573

# SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ 1, 2/2013

---

## INHALT

### ABHANDLUNGEN

Zdeněk Beran – Jana Vojtíšková: Landfriedensbund der Stände im Leitmeritzer Kreis von 1440 .....	303
Ivan Hlaváček: Die Sprache in den böhmisch-mährischen Städten in der vorhussitischen Zeit (Ausgewählte Beispiele) .....	235
Hana Hrachová: Die Stadtverwaltung in Rokycany in den Jahren 1573–1699 .....	334
Oldřich Kortus: Das sächsische Heer und der Alltag in den Jahren 1631 und 1632 .....	3
Jakub Kunert: Gründung der Nationalbank der Tschechoslowakei in den Jahren 1920–1926 .....	131
Boris Šalák: Die Organisation und die Kompetenz des Prager Appellationsgerichts zur Zeit Maria Theresias .....	66

### DOKUMENTE

Jindřich Dejmek: Zirkular-Instruktionen des tschechoslowakischen Außenministeriums aus der Zeit des Prager Frühlings 1968 .....	451
Ivana Ebelová: Die Rekatholisierung von Eger und dem Egerland unter Berücksichtigung von Bevölkerungsverzeichnissen nach der Glaubenszugehörigkeit .....	383
Hana Pátková: Ein Schüler und seine Lehrer. Václav Hrubý, Gustav Friedrich und Václav Novotný. Was ihre Korrespondenz über die Lage in der tschechischen Historiografie im ersten Drittel des 20. Jahrhunderts ausweist .....	421

### REZENSIONEN

Ivan Hlaváček: Drei neue wichtige Editionen in der Diplomatik des Mittelalters .....	201
Ivan Hlaváček: Paměť [Erinnerung] (Bd. 1–60). Versuch um die Charakteristik einer Editionsreihe .....	210
Ivan Hlaváček: Michael Hochedlinger, Österreichische Archivgeschichte. Vom Spätmittelalter bis zum Ende des Papierzeitalters .....	573

# SBORNÍK ARCHIVNÍCH PRACÍ 1, 2/2013

---

## CONTENTS

### STUDY

<b>Zdeněk Beran – Jana Vojtíšková:</b> The Landfriede League of the Estates of the Litoměřice Region from 1440 .....	303
<b>Ivan Hlaváček:</b> Language in Bohemian Municipal Offices in the pre-Hussite Era (Selected Examples) .....	235
<b>Hana Hrachová:</b> Municipal Administration in Rokycany in the Period 1573–1699 .....	334
<b>Oldřich Kortus:</b> The Saxon Military and Everyday Life in the Years 1631 and 1632 .....	3
<b>Jakub Kunert:</b> The Establishment and Organisation of the National Bank of Czechoslovakia in 1920–1926 .....	131
<b>Boris Šalák:</b> The Organisation and Jurisdiction of the Appeals Court in Prague in the Theresian Period .....	66

### DOCUMENTS

<b>Jindřich Dejmek:</b> Circular Instructions of the Ministry of Foreign Affairs in the Period of the 1968 Prague Spring .....	451
<b>Ivana Ebelová:</b> The Recatholisation of Cheb and the Cheb District with Respect to Censuses of the Local Population According to Faith .....	383
<b>Hana Pátková:</b> Pupil and Masters. Václav Hrubý, Gustav Friedrich and Václav Novotný. The Value of Correspondence in Understanding the Situation in Czech Historiography in the First Third of the 20th Century .....	421

### BOOK REVIEWS

<b>Ivan Hlaváček:</b> Three New Important Series Publishing Activities in Medieval Diplomatic ...	201
<b>Ivan Hlaváček:</b> Paměť [Memory] (vol. 1–60). An Attempt to Characterise one Series .....	210
<b>Ivan Hlaváček:</b> Michael Hochedlinger, Österreichische Archivgeschichte. Vom Spätmittelalter bis zum Ende des Papierzeitalters .....	573